
V MINULOSTI SE NENIMRÁM, 
ŘÍKÁ PRO VLASTU REGINA RÁZLOVÁ

„Taky bych mohla byt už mrtvá! A to, že nejsem, je už samo o sobě dobré, ne?“ 
směje se herecka Regina Rázlová. Z hereckého Olympu padla až na samé dno, ale 
dokázala se vrátit. Kdo by cekal trosku, má smulu.

Vypadá to, že poslední dobou se do vaseho života vrací samé dobré věci – divadlo, 
film i děti. Co vám právě teď dělá radost?

Nedavno mela v Divadle Ungelt premieru hra Mezi úterym a patkem, kde hraju. Je to moc hezke 
představení a obecenstvo reaguje úžasne. Je to takovy prastary příbeh o manželskem trojúhelníku, 
ktery vsichni velmi dobře znají. Ať už je ten vztah utajeny, nebo se prolomil, vsichni v hledisti i na 
jevisti se do nej umíme zařadit, a proto se divaci velmi dobře baví. Buď na úkor svuj nebo na úkor 
svych současnych či minulych partneru. Zda se, že tato inscenace se velice dobře strefila do doby a 
nalady publika. Od července pak vystupuji na Letní scene v představení Divadla Ungelt Kurtizana. 
To je příbeh jiny, ale take večny – dve ženy, kamaradky, a mlady muž, na nehož se ovsem každa 
díva jinyma očima. Je to z doby secese, v nadherne scene, s krasnymi kostymy, a protože Praha ma 
se secesí mnoho společneho, tak to do sebe krasne zapada. Když jdete Hradčany na Novy svet na 
Letní scenu Ungeltu a prochazíte prastarymi uličkami, po dlažbach, po nichž sla historie a stovky, 
tisíce osudu, a pak vstoupíte velkymi dubovymi vraty do hradní zahrady, kde je vestavene divadlo –
už to je zažitek! Jen tam jít. A je to krasne hraní. Do toho prostředí a k letnímu večeru se Kurtizana 
úžasne hodí. Je to na pomezí plače a smíchu, krasne a dojemne. Navíc takovy příbeh muže lehce 
potkat každeho z nas. Představte si, že se vas milovany syn zamiluje do kamaradky. Ne do sve, ale 
do vasí!

To tedy nevím, jak bych reagovala...
No vidíte. A to si říka spousta lidí v hledisti, když pomyslí na ty sve vypiplane synačky. I proto ma 
představení takovy úspech, je ze života.

Co říkají na návrat k divadlu lékaři, to emocní i fyzické vypětí asi není zrovna nejlepsí
na vase podlomené zdraví?
Zdraví nestojí za nic. Ale s nami duchodci je to už trochu jinak. My se buď sami udržujeme na 
hladine vlastní pílí, anebo nad nami vsichni už mavají rukou. Ono už nam pořad neco je. Ten čas, 
kdy to bylo jen nekdy, je ten tam, teď už to je pořad a važne. Proste do sebe nalupu prasky a injekce
v pořadí, v jakem mam, a jdu. Studentum často říkam, že herec, ve kterem není vaseň, zaťatost, 
umanutost a zarputilost, by mel jít delat neco jineho. A k divadelnicke zarputilosti patří i to, že jdete
hrat, i když doktorovi tvrdíte, že určite neee. Po hraní divadla se styska.

A vám se styskalo?
Součastí me dusevní hygieny bylo, že jsem zatahla oponu.

Jaké to bylo vrátit se po těch letech na divadelní prkna? Nevyplují obcas na povrch 
staré křivdy?
Součastí sarmu mladí je neodpoustet, ale čas vas to naučí. A ja to delam i sama vuči sobe. Víte, 
stejne množství zla ma vetsí sílu než stejne množství dobra. Takže pokud začnete kooperovat s 
křivdou a nespravedlností, tak vas to pohltí. Ja patřím k tem sťastnym lidem, kteří mají přatele 
dlouhodobe, kteří se mnou prosli časy zlymi i dobrymi a zustali. A je to baječny klan lidí, kteří žijí i 
pro neco jineho, než jsou jen ty nutnosti a nezbytnosti života. Dokažeme si i hrat, jezdit na vylety, 
slavit...



Vážně se vám dařilo a daří byt tak velkorysá vuci těm, kteří vám nějak ublížili?
Vidím to tak, že je to jejich problem. Oni si s tím musí žít. Oni si tím zničili život. Mí přatele a 
rodina i ja jsme meli problemy, ledasco pohnulo nasimi osudy, a ne vždy v dobrem... Ale to spatne 
nejde za mnou, nybrž za nimi. Oni vždycky byli a zustali uvezneni v situaci, kdy mohli říct 
„Proboha, co jsem to provedl? To musím napravit“. A s tím, že to neudelali, musejí žít oni.

Takže věříte na boží mlyny?
Ja si mlyn představuju dost realisticky a nikdy jsem nevidela, jak nekoho ty lopatky vyložene drtí. 
Ale myslím, že to samoužíraní je dost velky trest. A nemužete mu uniknout, ani když jste cynik. 
Protože i cynici mají manželky nebo rodiče a ti už cyniky byt nemusí. A take se na to mužete dívat 
jinak. Třeba tu krasnou praci, kterou dnes mam, bych nikdy nemela, pokud by se i spatne veci 
neudaly tak, jak se udaly. Hein, Knop, Upír, Pavel Vítek, Patrik, Dasenka, Dobrunka, farař 
Kvasnička, Kamila, Leona, Natasa, Dan, Jana, Jan, i stateční doktoři – třeba by me tihle lide minuli 
a s nimi i ta úžasna prace.

Máte radsi historické hry, s krásnymi dobovymi kulisami, nebo spís soucasné?
Ke každe hře patří neco jineho a každe pomaha neco jineho, co jí ulehčí cestu k divakovi. Mohou to
byt kostymy a krasne kulisy. Ale když není představení povedene, nepomuže mu nic. Ale musím 
říct, že korzet není úplne nejpohodlnejsí kousek oblečení. I když dela lepsí figuru, damy, 
nedoporučuju!

Nedávno vás televizní diváci mohli vidět v seriálu Policie Modrava, předtím v 
detektivce Případy 1. oddělení. Jaky byl návrat před kameru?
Natačení Policie Modrava s režiserem Jaroslavem Soukupem bylo předevsím příjemne setkaní dvou
davnych přatel. Byla to hezka prace, on je v preciznosti takova „stara skola“, i když možna by se 
zlobil, že to takhle říkam, ale ja to myslím v dobrem.

Jak se změnila atmosféra natácení od dob, kdy jste hrála v seriálu 30 případu majora
Zemana?
Zmenila. Logicky, už jen proto, že technologie jsou jine.

Co říkáte na soucasné „rychloseriály“?
I herec je jen človek, ktery musí platit složenky bez ohledu na velikost a síři sveho talentu. Jde o to, 
aby se u sveho povolaní udržel. Je mnoho povolanych a malo vyvolenych. Opravdovych velkych 
příležitostí, na kterych se roste a ktere z vas delají kumstyře, bylo a je malo. A mezitím se musíte 
nejak živit a tohle je taky zpusob. Jina vec je, nakolik to ničí řemeslo.

Právě, nekazí to kumst?
To nemohu posoudit, nejsem kritik a nedohledam vsechny souvislosti. Ale v poslední dobe jsem 
videla nektere sve byvale žaky a musím říct, že jsou to vynikající herci – Bara Hrzanova, Karel 
Roden, Radek Holub, Karel Dobry, človek jen zíra, co z nich jde a jak to publikum potleskem 
vestoje oceňuje. A to je baječne a znamena to, že dobry herec zustane dobrym hercem, serialy 
neserialy. Ale vím, že prace kvapna, malo platna. Říkam to denne svym vnoučatum. A navíc, muj 
muž mi vždycky říkal „dama nikdy neutíka“.

V divadle tenhle casovy stres není?
Divadlo stojí na lety proveřenych postupech a například čas, ktery je potřebny na zkousky, 
neosidíte. Tam se to nevyplací.

Vrátila jste se k hraní, po letech odloucení máte pohromadě i rodinu. Stále bydlíte s 
dcerou?
I to potřebuje klid a zkusenost. Pokud jako díte nevyrostete v nekolikagenerační rodine, pak to 



muže byt překvapení. Ale nam to klape. Radi pořadame i velke rodinne seslosti, přijede i syn a to 
znamena dalsí a dalsí vnoučata, sbírame židle, kde se da...

Dlouho jste své děti ale neviděla, dcera odjela do Francie, jak vubec prožívaly tu 
dobu, kdy se vám nedařilo?
Jsou udalosti, ktere nepoznamenají jen vas, ale zmení život cele rodine, i přatelum, a to jsou moc 
težke chvíle a vyrovnat se s tím, není jednoduche. Dotkne se to velkeho množství lidí, a vy přitom 
nemužete nic než de facto jen přihlížet. O tom se neda vypravet do veselych časopisu. O tom jsem 
napsala knížku. Nedelam si ambice na spisovatelskou drahu, je to svedectví o nečem, co zažíva 
spousta lidí, jen o tom nemluví nebo nepísou. Podat svedectví je ale duležite.

Neříkáte si někdy, že já jsem do toho tehdy sla?
To nejde. Kdybyste rozbíjela zpetne jedno svoje rozhodnutí po druhem, co vam zbude? Co z vas 
zbude? Ono stačí, co vam rozbíjejí ostatní.

Tvrdíte, že posloucháte intuici, nemyslíte, že vás tehdy zradila?
Vsichni jdeme po nejake ceste a nikdo neví, co je za zatačkou, ale přesto se musíme rozhodnout. 
Čas nečeka. Není se koho ptat. Mate male deti, stare rodiče, každy to ma jinak, malokdo ma spravne
a kvalitní informace, a přesto musíte jít. A pak? Pak už tam jste. Za zatačku není videt, ani tam ani 
zpet. A vy musíte jít po ceste, musíte platit složenky, musíte vyprat, nakoupit, uvařit, určite chce 
nekdo nove boty. Nekam dal, třeba do modravych dalav, videt není. Malokdy je to lepsí. Musíte se 
hlavne udržet zdrava.

Co vám pomáhalo v těch nejhorsích chvílích?
Naučíte se modlit, žít sama se sebou, protože nikoho jineho k tomu nemate. To není malo. Modlitba 
není jen o nejakem typu naboženství, modlitba je prožitek, ktery musíte najít, odříkat andelíčku, 
muj stražníčku nebo Otčenas jeste neznamena, že se umíte modlit.

Tyká se to přání?
Takhle jednoduche to není, ale patří to k tomu.

Máte nějaké rituály, konícky, které vám vždycky vylepsí náladu?
Ritualy jsou dobre. Kavička to v mem případe není, uklízení pokladam za doživotní nutnost. Ale 
říkam si, že je to druh terapie, aby me to tak nestvalo. Pomaha mi prace na zahrade. I když to není 
ritual, ale taky nutnost, protože jinak vas zahrada přeroste! Je neuveřitelne, jak příroda dokaže byt 
rychla!

Jezdíte i s trakturkem?
Ježismarja, to ne! Ale sekačka mne občas nemine. Snažím se uplacet vnoučata, zatím jsou levnejsí, 
než kdybych si platila hodinoveho manžela.

Nehodila by se tudíž v domě nějaká ta mužská síla?
Vy znate nejake mužske pomocne síly? A kolikrat si o tu pomoc říkate? Ja jsem skepticka, co se 
mužu tyče. Kamarady samozřejme mam, i v dobach zlych mi pomahali, ale celkove jsem skeptik.


